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Ärendelista 
 

 

 9 § Mötets öppnande 

10 § Konstaterande av mötets laglighet och beslutförhet 

11 § Val av protokolljusterare 

12 § Sundom skolas presentation, rektor Annika Snickars 

13 § Sundom Lokal-TV:s presentation, verksamhetsbidrag och hyror, ordf. Anton Plogman 

14 § Arkivering av historiskt material i Sundom (Sundom Lokal-TV, Sundom Bygdeförening m.fl.) 

15 § Sundom områdeskommitténs verksamhetsberättelse 2023 

16 § Utlåtandebegäran om områdeskommittéers sammansättning och verksamhetsperiod 

17 § Bidrag till enskilda vägar (29.4.2024, Fullmäktigebeslut) 

18 § Ärenden för beredning 

19 § Datum för nästa möte och mötets avslutande 
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9 § Öppnande av mötet 
   

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Ordförande öppnade mötet kl. 18.    
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10 § Konstaterande av mötets laglighet och beslutförhet 
     

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Mötet konstaterades lagenligt sammankallat och beslutfört.    
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11 § Val av protokolljusterare 
  

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Till protokolljusterare valdes Sofia Sandin-Andersson och Elisabeth Henriksson. 
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12 § Sundom skolas presentation, Annika Snickars  
   

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

  

    

 Sundom skola har genomgått en omfattande renovering och fått en tillbyggnad.  

 Rektor Annika Snickars tar områdeskommittén på en rundtur i skolans utrymmen och 

berättar om det aktuella inom skolsektorn för tillfället.  

 

Beslut Rektorn gav en grundlig rundtur i skolan. Rektorn konstaterade bland annat att elevanta-

let kommer att minska de kommande åren. Följande läsår kommer det att vara en lärare 

färre på grund av minskade timresurser. Cirka tio prcent av eleverna kommer från en-

språkigt finska familjer. Rektorn påpekade att det finns inga nyanlända elever i Sundom 

skola, vilket gör att Sundom skola skiljer sig från andra skolor i staden. Lärarens arbets-

bild har förändrats mycket det senaste 10–15 åren, tiden ska räcka till mycket annat än 

undervisning. Sundom skola har nio medfostrare, som frivilligt är på plats en eller två 

gånger i veckan, dessa utför ett ovärderligt jobb. Från skolans sida har man inte sett 

några stora problem gällande barnen i trafiken och den nya butiken, konstaterar rektorn. 

Man har från skolans sida informerat barnen och vårdnadshavarna om vilken regler som 

gäller.  

 

 Antecknades för kännedom.  
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13 §  Sundom Lokal-TV:s presentation, verksamhetsbidrag och hyror, Anton Plogman

      
 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Sundom Lokal-TV har bedrivit verksamhet i Sundom skolans utrymmen sedan lärcentret togs i 

bruk år 2006. 

Sundom Lokal-TV skickar regelbundet ut program över Elisa nätet och aktiva personer jobbar 

frivilligt för byns och nejdens bästa. Arbetet är ytterst tidskrävande och värdefullt, men tittar-

mängderna dalar, delvis p.g.a. en föråldrande publik vid TV-rutan.  Detta oroar föreningens 

trogna frivilligarbetare, eftersom det direkt påverkar föreningens medlemsantal och ekonomi. 

 

Ordförande Anton Plogman visar oss runt i TV-studion (skolans bombskydd), berättar om 

Sundom Lokal-TV:s nuläge, om verksamheten, om förhöjda hyror och om arkiveringsbehovet 

och det arbete man nu inlett med digitalisering av materialet med hjälp av Svenska kulturfon-

dens bidrag.  

 

Brev har inkommit till områdeskommittén från Sundom Lokal-TV.  

 

Områdeskommitténs diskuterar både Sundom Lokal-TV:s framtid och arkiveringsmöjligheter 

av värdefullt material.   

 
Beslut Ordförande för Sundom Lokal-TV höll en presentation om verksamheten och de utmaningar 

som föreningen står inför. Sundom Lokal-TV hyr utrymmen av Vasa stad i Sundom Lärcenters 

bombskydd. Man har 22 användningstimmar i veckan.  

 

Sundom Lokal-TV håller på med ett digitaliseringsprojekt för tillfället, det finns ca 1500 kaset-

ter och skivor i arkivet som ska digitaliseras. Man har fått 4000 euro i bidrag av Kulturfonden 

för digitaliseringsprojektet och räknar med att processen ska ta cirka 10 år. Sundom Lokal-TV 

hoppas på merfinansiering. Orförande Plogman konstaterade att TV-studion är fullt utrustad 

och kunde fungera i till exempel utbildande syften.  

 

Insamlingsbidragen minskar, folks TV-tittande har förändrats. Den höjda hyran är ett problem 

påpekade ordörande Plogman. Den ekonomiska situationen de kommande åren ser väldigt svår 

ut för Sundom Lokal-TV. Detta är oroväckande eftersom Sundom TV gör en ovärderlig frivil-

lig insats i att dokumentera vad som har hänt och händer i byn. Det diskuterades om Sundom 

Lokal-TV kunde söka verksamhetsbidrag från Vasa stad och Aktion Österbotten. 

 

Områdeskommittén beslutade att ta initiativ till ett möte med Vasa stad. Ordförande Nilsson-

Väre försöker ordna ett möte med sektordirektör Markku Järvelä, Anton Plogman samt Marita 

Bagge i början av juni. På mötet skulle ekonomiska- och utrymmesfrågor diskuteras. 
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14 §  Arkivering av historiskt material i Sundom (Sundom Lokal-TV, Sundom Bygde-

förening m.fl.) 

 
 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

  

Sundom Delägarlag, Sundom Bygdeförening, Meteoriasektionen, Sundom Lokal-TV m.fl. för-

eningar i byn har problem med arkiveringen av gammalt värdefullt material, liksom dokument 

och publikationer, videoinspelningar och fotografier, forskningsrmateterial och resultat m.m.  

som bör bevaras för framtiden.  

 

Byns föreningar har verkat i gamla Aktia-bankens utrymmen på hyra i åratal. Utrymmena ägs 

idag av Företaget HandiTec, som nu sagt upp hyresgästerna från utrymmena fr.o.m. 1 juli 2024 

för att sedan själva ta i användning utrymmena eller renovera dem. Detta är ett stort problem 

för byns föreningar, vart skall allt material rymmas och flyttas?  

  

Materialet bör genomgås noggrannt, digitaliseras, men även till en del bevaras i dess nuvarande 

form.  Landskapsarkivet, som man från stadens sida erbjudit, är inget ställe för detta.   

 

Sundom har även erbjudits utrymmen i Lillkyrå, men det är inte prioritet nr. 1 för Sundom, byn 

i staden. Sundom materialet bör få finnas kvar i Sundom, inte enbart i en skrubb, utan i ett rum 

med bord och en till två stolar, där även en forskare eller annan av materialet intresserad person 

kan sitta och bekanta sig med arkivmaterialet.  

 

Arbetet med digitaliseringen och att sammanställa ett kartotek över materialet kräver tid, men 

det är bråttom nu eftersom Aktia-bankens utrymmen inte längre finns tillgängliga fr.o.m. som-

maren.  

 

Sundom Delägarlag har egna utrymmen i tankarna och flyttar ut sitt material till Hemgården. 

Samma ekonomiska möjligheter att betala utomstående hyror finns inte hos t.ex. Bygdeföre-

ningen, Meteroriasektionen eller Sundom Lokal-TV.  

 

Områdeskommittén diskuterar ärendet för att föra det vidare till stadens högsta ledning, stads-

miljönämnden och sektordirektören, som har det högsta ansvaret för hussektorn inom staden. 

 

Inkomna brev i ärendet delges på mötet.  Bygdeföreningens representant Marita Bagge är in-

bjudna till mötet för att klargöra det akuta, men nog så viktiga behovet av arkiveringsutrymmen 

i byn.  

 

 

Beslut Arkiveringsmöjligheter tas upp med Vasa stad (se beslut § 13). Områdeskommittén önskar att 

bekanta sig med Lillkyro kulturhus och arkiv. Vidare diskuterade områdeskommittén om Hol-

ken kan användas för föreningarnas verksamhet. 
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15 §  Sundom områdeskommittés verksamhetsberättelse 2023 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

 Verksamhetsberättelsen från 2023 presenteras och godkänns.  

  

Sekreterare Jonna Lindqvist delger verksamhetsberättelsen innan mötet via epost till medlem-

marna eller senast på mötet på plats 6.5. 

 

Beslut Verksamhetsberättelsen godkändes. 
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16 § Utlåtandebegäran om områdeskommittéers sammansättning och verksamhetspe-

riod 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

Förvaltningschef Henni Kurvinen riktade Sundom områdeskommitté 22.4.2024 en utlåtandebegäran 

angånde förändringar i områdeskommitténs verksamhetsstadgar och hur medlemmar väljs till områ-

deskommittén samt verksamhetsperiodens längd. Utlåtandet önskas innan den 31.8.2024 och riktas till 

kirjaamo@vaasa.fi  (registratorn@vasa.fi) 

 

Sundom områdeskommittén upplever att de förändringar som nu omtalas inte märkbart avviker från de 

riktlinjer som bestämdes och som Sundom områdeskommittén följt i samband med platsfördelningen 

efter kommunalvalet 2021. Eventuellt har inte stadgarna uppdaterats då, men i övrigt stämmer det som 

föreslogs i utlåtandebegäran med nuläget.  

 

Sundom områdeskommitté består av åtta (8) medlemmar, av vilka fyra (4) är politiskt valda represen-

tanter med politiskt valda personliga ersättare.  Partiernas rekommenderade medlemmar i Sundom om-

rådeskommitté består av följande:  

 

SFP  Marit Nilsson-Väre  ordförande     (ers. Jens Drud Hansen, SFP) 

SDP Jonna Lindqvist viceordförande och sekreterare  (ers. Peter Finne, SDP) 

SAML Susanna Heinonen      (ers. Marko Heinonen, SAML) 

Gr. 18 Agneta Glad   (tidigare Emine Ehrström, Gröna) (ers. Harri Vallin, Gröna) 

 

Här kan nämnas att Emine Ehrström flyttat från Sundom och ingen egen kandidat kunde namnges, så 

grupp 18 enades kring Agneta Glad, som föreslogs till förtroendeuppdraget, eftersom hon varit aktiv 

inom Sundom Bygdeförening och där främst inom Miljösektionen. Agneta Glad är obunden.  

 

Det viktiga för Sundom områdeskommitté är att medlemmarna är bosatta i Sundom.  

I övrigt försöker Sundom områdeskommitté alltid se till både åldersstukturen bland medlemmarna och 

att föreningar och byaområden är representerade i områdeskommittén.  

 

De fyra (4) övriga medlemmarna i områdeskommittén är följande med följande kopplingar:  

 

Elisabeth Henriksson  Ungdomsföreningen i Sundom (ers. Petter Höglund) 

Sofia Sandin-Andersson Småbarn och skolan (fostran)  (ers. Taina Råtts) 

Björn Peltonen  Sundom Bygdeförening  (ers. Marita Bagge) 

    (tidigare Kjell Nybacka, avsade sig uppdraget) 

Kaj Stenvall   allmän aktiv Sundombo, markägare (ers. Eva Marander) 

 

Mandatperioden har varit två år, men de flesta medlemmarna har fortsatt fyra år, d.v.s. hela fullmäkti-

geperioden ut. Bygdeföreningens och Gr.18 ordinarie medlemmar bytte efter två år.  

 

Sundom områdeskommitté önskar inga större förändringar vad gäller hur medlemmar väljs, eftersom 

man också nu följer de förslag till riktlinjer som presenteras.  

 

mailto:kirjaamo@vaasa.fi
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Beslut  

 

Sundom områdeskommittén godkände det förslag som oss tillskickats från stadens förvalt-

ningschef Henni Kurvinen på finska och önskar att den även översätts till svenska. 

 

”Sundomin aluetoimikunta  

 

1 § Aluetoimikunnan kokoonpano  

 

Aluetoimikunnan toiminta-alueena on Vaasan kaupungin Över- ja Yttersundomin kylät ja nii-

den lähiympäristö.  

Kaupunginhallitus asettaa kaupunginvaltuuston toimikaudeksi Sundomin aluetoimikunnan, jo-

hon nimetään kahdeksan (8) toimikunnan toiminta-alueella asuvaa jäsentä ja henkilökohtaista 

varajäsentä. Näistä neljä (4) jäsentä edustaa poliittisia ryhmiä ja neljä (4) jäsentä alueen asuk-

kaita, yhdistyksiä tai yhteisöjä.  

Kaupunginhallitus nimeää varsinaisista jäsenistä aluetoimikunnan puheenjohtajan ja varapu-

heenjohtajan. Aluetoimikunta valitsee itselleen sihteerin.” 
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17 § Bidrag till enskilda vägar (29.4.2024, Fullmäktigebeslut) 

 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

  

 

Vasa stadsfullmäktigen behandlade i § 18 den 29.4.2024 stadens Balanseringsprogram för ekonomin 

för åren 2024–2027 och godkände den till största delen med en inbesparing på 35,7 miljoner euro fram 

till 31.12.2027.  Fullmäktiges beslut går vidare till stadsstyrelsen för åtgärder och även till höstens 

budgetmöte. En del punkter i balanseringsprogrammet plockades bort för vidare utredning och torde 

återkomma i samband med budgetmötet.  

 

”Målet med balanseringsprogrammet är att stadens ekonomi ska vara i balans och att skuldsätt-

ningen ska bromsas.” 

 

”Enligt stadens strategi ska staden sträva efter en hållbar kommunekonomi och enligt kommunalla-

gens 110 § ska ekonomiplanen ska vara i balans eller visa överskott. I balansen för ekonomipla-

nen kan hänsyn tas till överskott som beräknas uppkomma det år budgeten görs upp. Ett under-

skott i kommunens balansräkning ska täckas inom fyra år från ingången av det år som följer ef-

ter det att bokslutet fastställdes.” 

 

”Stadens ekonomi försämras kraftigt på grund av förändringen i skattefinansieringen efter vårdrefor-

men samt den allmänna ökningen i kostnadsnivån. Stadsfullmäktige godkände därför i samband med 

behandlingen av budget 2024 att ett balanseringsprogram ska inledas år 2024.” 

 

”Balanseringsprogrammet omfattar såväl stadens lagstadgade serviceproduktion såväl som de frivil-

liga uppgifterna.” 

 

Inom balanseringsprogrammet fanns även en inbesparing av bidrag för skötseln av enskilda vägar (nr. 

213 i balanseringsprogrammet) på en totalsumma 241.000 euro under åren 2024-2027, en årlig summa 

på 77.000 euro för åren 2025-2027 och 10.000 euro för år 2024.  Denna inbesparing skulle främst ha 

drabbat Sundom och Lillkyrå, vilket skulle ha upplevts orättvis gentemot landsbygdsbefolkningen i 

Vasa.  

När ärendet behandlades i stadsmiljönämnden föreslog Ragnvald Blomfeldt, SFP att inbesparingen 

skulle tas bort från balanseringsprogrammet, men vann mycket litet stöd, endast från Kari Laine inom 

Sannfinländarna. Stadsstyrelsen godkände inte heller en borttagning av ärendet från balanseringspro-

grammet.  Men ärendets behandling fortsatte inom SFP och de övriga partierna.  

 

Mycket arbete och lobbande gjordes dock här bakom ”kulisserna” och tack vare bl.a. Ragnvald Blom-

felds insändare kunde skutan vändas. Även Marit Nilsson-Väre lyfte fram detta i egenskap av områ-

deskommittéordförande inom eget parti på alla möten fram till fullmäktigemötet 29.4. Stort stöd fanns 

inom Sannfinländargruppen och främst bland medlemmarna i Lillkyrå. Till slut stödde så gott som alla 

partierna förslaget.  
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Inbesparingspengarna föreslogs att tas från fastighetsskatten.  I fullmäktige godkändes borttag-

ningen med 55/59, d.v.s. att inbesparingen som gäller stödet för enskilda vägar tas bort från balanse-

ringsprogrammet.  Detta gladde många och kan ses som en stor seger för markägare i Sundom och 

Lillkyrå.   

 

Beslutsförslag 

 

Områdeskommittén antecknar ärendet till kännedom  
 
   

Beslut Antecknades för kännedom. 
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18 § Ärende för beredning 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 
 

 
Följande ärenden bereds till nästa möte: 

 

- Befolkningsutvecklingen i Sundom 

- Anordnande av ett Sundom seminarium på hösten 

 

Beslut Enligt beredning. 
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19 §  Mötets avslutande och datum för nästa möte 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 
 

 

Beslut Ordförande avslutade mötet kl. 20.55. Datum för nästa möte är 3.9 kl 18. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


